
Geachte leden van de commissie stad,
 
Namens de initiatiefgroep Raambuurt maak ik graag gebruik van de 
mogelijkheid om in te spreken over het onderwerp KBB. Het is een 
belangrijk onderwerp voor de stad Gouda als historisch centrum 
midden in het veengebied. 
In de achterliggende jaren is veel werk verzet om tot een plan te 
komen. Het plan dat er nu ligt focused sterk op het zogenaamde 
“compartiment”.  Een deel van de binnenstad waar de wateroverlast 
groot en ook zichtbaar is. De Turfmarkt waar het water tot aan de 
kaderand staat spreekt wat dat betreft boekdelen. Hier zijn 
maatregelen nodig. 
In het KBB is er voor gekozen een deel van de binnenstad “in te 
polderen”, het zogenaamde compartiment, om daar de 
grondwaterstand te verlagen, beginnend met 25 cm. Een oplossing 
die veel vragen en weerstand oproept binnen het 
compartiment getuige de zienswijzen die zijn ingediend. 
Maar er speelt meer. Dat betreft het deel van de 
binnenstad buiten het compartiment. Daar is de grondwaterstand 
voor een groot deel ook te hoog. Ook daar zijn 
grondwaterproblemen en is de overlast voor bewoners groot. De 
kaartjes op blz 16 van het KBB laten dat duidelijk zien. Optrekkend 
vocht en wateroverlast doen flink afbreuk aan het wooncomfort en 
de gezondheid van mensen.  De Raambuurt is zo’n deel van de 
binnenstad waar sprake is van een hoge grondwaterstand maar dat 
buiten het compartiment valt. De bewoners blijven daarmee in het 
ongewisse van een mogelijke oplossing. Het KBB stelt dat buiten het 
compartiment geen peilverlaging nodig is omdat de 
grondwateroverlast op een acceptabel niveau blijft. De tekeningen in 
het plan laten een volstrekt ander beeld zien. Zo kleurt de Raambuurt 
blauw en donkerblauw nu en in 2050. Voor ons geen oplossing dus. 



Het KBB stelt nader onderzoek en maatwerk in het vooruitzicht. Daar 
blijft het bij. Zo wordt het probleem van de grondwaterstand buiten 
het compartiment op de lange baan geschoven. Voor een groot deel 
van de bewoners van de binnenstad blijft de grondwaterstand de 
komende 30 jaar onacceptabel hoog. 
Er is een goed alternatief. Variant 2A, een peilverlaging in de hele 
stadsboezem van 10 cm. 
Dat biedt een oplossing voor de hele binnenstad en is ook nog eens 
veel goedkoper en met een sneller resultaat. 
Wij roepen u op, kies voor de hele binnenstad, kies voor een 
beperkte verlaging van de grondwaterstand in de hele stadsboezem.
Namens alle bewoners van de Raambuurt die grondwateroverlast 
hebben vragen wij u nadrukkelijk: Zeg NEE tegen variant 2C en zeg JA 
tegen variant 2A.  
Een beperkte peilverlaging in de hele stadsboezem is goed voor 
iedereen.
 
Dank u wel voor uw aandacht. Wij rekenen op u!


